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ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA CONSELL EDUCATIU DE L’HOSPITALET 

 

IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 

Núm.: 3-20/21 

Caràcter: Ordinària 

Dia: dijous 8 de juliol de 2021 

Hora: 17:00 hores en primera convocatòria i 17:30 en segona. 

Lloc: Virtual. Plataforma Zoom 

 

ASSISTENTS MEMBRES DEL CONSELL: 

Quirós, David President Consell Educatiu 

Pérez Triviño, Maria Jose Secretària Consell Educatiu 

González Sastre, Pere Àrea de Promoció Econòmica 

Bermúdez Mosquera, Mónica Representant de l’Àrea d'Esports 

Martín González, Jesús Amadeo Membre del Grup Municipal Ciutadans 

Rufián Ariza, Belén Representant de la Regidoria de Joventut 

Santarrosa Abaijón, Anna Representant de l’àrea Educació 

Carrabina Solé,Mª Concepción Representant dels consells escolars dels centres públics d’ESO 

Cano Marchante, Erika Professora dels consells escolars dels centres concertats d’inf. i 
primària 

Massana, Maria Pilar Persona de reconegut prestigi 

Muñoz i Juan, Núria Representant de la Federació d’Ass. de pares i mares 

Galindo, Brisa Representant del centre Esclat 

Martínez Fàbregas, Carme Directora dels Centres Públics Infantil i Primari 

Pijuán Trilla, Maria Dolors Directora dels Centres/Aules de Formació d’Adults 

Portugal Portugal, Maria Isabel Professora dels consells escolars dels centres públics d’ESO 

Roig Bonillo, Carme Representant de la Xarxa educativa de ciutat 

Gausachs Cucala, Núria Persona de reconegut prestigi 

Linares, Miguel Àngel Representant del sindicat UGT 

Vazquez Simó, Gemma Centre de Normalització Lingüística de l’Hospitalet 

 

Persones convidades:  

David Plaza, tècnic de l’Oficina Municipal d’Escolarització (OME) 

Blanca Solana, Cap De Negociat De Programes Per A L'exit Educatiu 

Núria Ramos, tècnica de la Secció d’Escolarització i Èxit Educatiu 

Lluis Esteve, Assessor de l’Àrea d’Educació, Innovació i Cultura 

Ricard Montalbán, Cap De Seccio D'escoles Municipals 
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EXCUSEN L’ABSÈNCIA: 

García Manota, Laura Membre del Grup Municipal  PSOE 

Del Pozo de Delas, Maria Representant Àrea de benestar Social 

Prieto Manzanares, Mari Creu Representant de l’Àrea d’Alcaldia – Participació Ciutadana i Civisme 

Llatge Gros, Albert Membre del Grup Municipal En Comú Podem 

Sánchez, David Membre del Grup Municipal Partit Popular 

Mombiela i Quintero. Xavier Membre del Grup Municipal  ERC 

Batet, Carolina Professora del Moviment d’Ensenyants de la ciutat 

Balaguer Torres, Enric Titular dels Centres Concertats d’ESO 

Campos i Rubió, Felipe Representant del Consell de la Joventut i l’Esplai 

Daniel Luengo, Rosa Representant dels consells escolars dels centres concertats d’ESO 

Guevara Lozada, Felipe Alumne de l’Associació d'Alumnes de l'Hospitalet 

Jaramillo Villanueva, Maria José Representant Consell de Nois i Noies 

Lara Funes, Vanesa Professora dels consells escolars d’escoles bressol públiques 

Llovet, Teresa Persona de reconegut prestigi 

Martínez López, Neus Professora de l’àmbit d’escoles bressol privades 

Mercadal, Miquel Professor del sindicat USTEC 

Moreno García, Inma Directora de les Escoles Bressol Privades 

Nicolau, LLuïsa Representant del Departament d'Educació 

Martínez, Immaculada Professora del sindicat UGT 

Nadal Catalán, Carles Professor del sindicat CCOO 

Peñas Belinchon, Maria Nieves Associació Coordinadora de col·lectiu de persones amb discapacitat 

Vazquez, Maria Cinta Directora de les Escoles Bressol Públiques 

Torres Mateo, Susana  Representant de pares i mares dels CE dels centres concertats 
d’infantil i primari 

Chavanel Pastor, Javier Representant de les ass. de pares i mares dels centres públics d’ESO 

Ramón Urbán, Manel Director dels Centres Públics d’ESO 

Serrano Mínguez, Tomás Representant de l’Associació Patronal 

Utrilla Cabello, Francesc Titular dels Centres Concertats de Primària 

ORDRE DEL DIA: 

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 

2. Valoració de les actuacions i les repercussions de la pandèmia Covid-19 en l’àmbit educatiu a 
l’Hospitalet de Llobregat 

3. Valoració grups de treball realitzades el curs 2020-2021 

4. Activitats d’estiu del 2021  

5. Procés de preinscripció i matrícula dels diferents nivells educatius de la ciutat 

6. Inici curs  2021-2022 

7. Resolució de la Generalitat curs 2021-2022: proposta de dies de lliure disposició 

8. Sisena hora als centres d’educació infantil i primària de la ciutat 

9. Encàrrecs institucionals 
10.  Altres 
11. Torn de paraules  
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El president del consell el Sr. David Quirós, tinent d’alcaldia d’Educació, Innovació i Cultura dona l’inici de la 

sessió a les 17:30h. 

  

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 

Sense fer cap esmena, s’aprova l’acta de la sessió anterior. 

 

2. Valoració de les actuacions i les repercussions de la pandèmia Covid-19 en l’àmbit educatiu a 

l’Hospitalet de Llobregat 

En primer lloc el David Quirós agraeix a tota la comunitat educativa la feina feta i el compromís adquirit i la 
responsabilitat demostrada al llarg del curs, enfront de la pandèmia. Seguidament dona pas a les diferents 
seccions del Servei d’Educació per a que presentin les dades. 

La Maria José Pérez de la Unitat Ciutat Educadora presenta les següents informacions: 

- Més de 1600 joves de centres educatius entitats socials de la ciutat s'han implicat en projectes que 

milloren el seu entorn a través de projectes d'ApS i Servei Comunitari. 

- L'Equip de Representants Municipals als consells Educatius de Centre ha participat en més del 80% 

de les sessions convocades al llarg del curs, des d'on han facilitat la relació fluïda entre el centre 

educatiu i l'administració local. 

- Des del Servei de consergeria de l'escoles, tot i les baixes sobrevingudes per diversos motius i en 

especial les derivades de la COVID-19, s'ha donat suport als 34 centres d'Educació Infantil i Primària i 

al centre d'Educació Especial, facilitant la posada en marxa del plans d'obertura de centre i cobrint 

les funcions atribuïdes al servei. 

- Una línia de treball cabdal ha estat l'acompanyament a les famílies. S'ha realitzat suport a distància a 

les AMPA. S'han realitzat 27 sessions d'Espais de Debat Educatiu en format virtual, a nivell de ciutat i 

de districte amb una participació molt elevada. 

- El Consell de Noies i Noies s’ha adaptat a la situació promovent una participació virtual. 80 

consellers/es de Primària i 72 de Secundària s’han implicat per portar la veu d’infant, nois i noies al 

govern municipal i a tota la ciutadania. 

El Ricard Montalbán, respecte el primer cicle d’educació infantil, destaca que: 

- Totes les escoles bressol han elaborat plans d'actuació per al curs 2020-2021 fent les adaptacions 

necessàries i complint les directrius sanitàries i educatives per aconseguir un funcionament dels 

centres el més normalitzat possible, aconseguint ser espais segurs, tot garantint el funcionaments 

dels grups d’infants de forma estable.  

- Les famílies, i les Associacions de famílies d'alumnes (AFA) s'han hagut d'adaptar als plans d'actuació 

elaborats, havent de prescindir d'un dels elements claus en el funcionament d'una escola bressol: la 

presencialitat, amb el que comporta de comunicació directa amb les educadores per seguir l'evolució 

educativa dels seus fills. 

Des d’èxit Educatiu, la Núria Ramos destaca la continuïtat dels diferents programes educatius que s’impulsen 
des de la secció, adaptant-los, tot respectant les recomanacions de les autoritats sanitàries, i seguint les 
indicacions del Departament d’Educació i Salut. 

 

Rere la presentació es dona la paraula a la Sra. Carme Martínez, representant dels directors de centres 
públics, qui esposa: 
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• Que en l’aplicació dels plans d’obertura, cada escola ho ha fet segons la seva singularitat.  

• Que la situació ha comportat perdre en cert sentit el sentiment de “comunitat” al no poder haver-se 

limitat la presència de les famílies.  

• Que els alumnes s’han comportat d’una manera exemplar alhora de seguir les restriccions, i ha hagut 

molta conscienciació per part d’ells.  

• Que fer una PCR dins el mateix centre s’ha pogut integrar en els centres amb molta naturalitat.  

• Que facilitar els serveis de menjar a aquells alumnes què havien d’estar confinats s’ha gestionat 

notablement, amb el benefici que l’acció comporta. 

La Núria Muñoz, representant de les AMPA/AFA’s pren la paraula per destacar que la comunitat ha tingut 

una responsabilitat enorme i agraeix l’esforç col·lectiu. 

 

3. Valoració grups de treball realitzades el curs 2020-2021 

En relació al grup treball de Valoració del Pacte Local per l’Educació en Lluís Esteve explica que:  

- S’han fet 17 reunions en les quals han participant 225 agents de la comunitat educativa. 

- A les sessions han avaluat 115 objectius dels 155 previstos.  

- Resten 40 objectius relacionats amb dades i indicadors que havien de ser aportats pel Departament 

d’Educació. 

- El propòsit és arribar al novembre dels 2021 amb tots els objectius revisats i avaluats. 

 

En relació al Grup de Treball del FP, la Núria Ramos informa: 

- El Grup de Treball ha realitzat totes les accions programades.  

- Dins l’Eix d’Orientació, es va  fer la primera trobada d’orientadors/es de la ciutat.  

- Respecte a l’eix FP- Empresa Dual, es va realitzar un Networking. 

- La 7a setmana de l’FP va tenir lloc del 19 al 22 d’abril en format virtual. 

 

En relació a la mirada cap a l’FP, el David Quirós explica que l’Ajuntament aposta pel desenvolupament de 

la FP i cinc alumnes del centre Provençana podran participar de l’FP Dual amb l’Ajuntament com Empresa 

Dual. 

 

4. Activitats d’estiu del 2021  

Des de Ciutat Educadora, la Maria José Pérez informa que: 

- Es mantenen les activitats amb famílies durant l’estiu. Es comparteixen les cites amb els consell i 

s’informa que es passarà difusió (a través del document de presentació) per poder difondre-les des 

dels membres del consell. 

- La ciutat oferirà 32 propostes aquests estiu: 

o 29 casals d’estiu a 27 escoles  

o 1 taller d’estudi Pla de Millora d'Oportunitats Educatives -Esplai La Florida a l'escola Pau Vila 

o 1 campus esportiu Club esportiu Joventut L'Hospitalet a l'escola Folch i Torres 

o 1 servei menjador Casal – Esplai Bellvitge a l'escola Ramon Muntaner  

- Un total de 20 entitats ( 6 AFAS + 14 entitats externes escola) estan implicades en l’oferta de l’estiu 

2021. 



 

pàgina 5 de 8 

 

Consell Educatiu de L’Hospitalet 
c. Girona, 10, 2a (Edifici La Farga) 
08901 L’Hospitalet de Llobregat  
Tel. 93 402 94 02. Fax 93 402 96 06 

 

-  L’oferta la conforma 29 casals d’estiu (27 dels quals estaran ubicats a centres educatius). Un total de 

20 entitats de la ciutat estaran implicades en l’oferta d’estiu. 

Pel que fa a les escoles Bressol, en Ricard Montalbán informa que continuen oferint el seu servei durant tot 
el mes de juliol i, alhora, preparant l'inici del proper curs 2021-2022. L'evolució de la pandèmia ha permès 
una certa flexibilitat en les mesures adoptades fins ara per combatre la COVID-19, de manera que es 
recupera un aspecte fonamental en el 0-3: el contacte directe amb les famílies i la seva presència en les 
escoles municipals. Durant el mes de juliol es faran actes de comiat de curs amb famílies  i, també 
s'organitzaran reunions presencials amb les que s'incorporaran el curs vinent. Aquestes actuacions es faran, 
principalment, en espais oberts de l'escola i garantint les condicions de seguretat i higiene que dicten les 
directrius dels Departament d'Educació i de Salut, amb grups màxims de 10 persones. 

 

La Blanca Solana, des de Pla Educatiu d’entorn presenta el projecte d’estiu: “Per un estiu enriquit” 

corresponent a la dotació del Pla de Millora d’Oportunitats Educatives (PMOE, en endavant). Al respecte 

exposa: 

- Una part important del finançament correspon a la mesura 19 Oportunitats educatives més enllà de 

l'escola, amb una dotació econòmica de 243.149€.  

- Amb la dotació es finançaran els següents projectes: 

o Aula d'acollida a l'estiu, per a alumnes que han participat en aules d’acollida durant el curs. 

Es continuarà amb el reforç escolar combinat amb propostes lúdiques i de coneixement de 

l’entorn. 

o Espais oberts per un estiu enriquit. Proposta d’obertura de 5 patis escolars i un equipament 

lúdic esportiu (Cruyff Court), per oferir activitats de socialització i esbarjo, des d’una 

perspectiva educativa, a tots els districtes de la ciutat. L’activitat funcionarà tots els dies de la 

setmana. 

o Prevenció i suport de la salut mental en el lleure a l'estiu (formació i intervenció). En conveni 

amb la fundació Orienta. El programa sorgeix després de constatar els efectes de la 

pandèmia en la salut mental d’infant i joves. Es concreta amb dos recursos un de prevenció i 

detecció que consisteix en oferir un curs de ‘primers auxilis’ de salut mental als educadors i 

educadores que participaran als programes d’estiu. El segon recurs és un suport i seguiment 

que es concreta amb la presència d’especialistes de la salut mental a tots els projectes. Ja 

s’ha establert un calendari de visites a cadascun dels casals d’estiu i dels espais oberts de la 

ciutat  

o Suport a infants amb diversitat funcional reforçant el monitoratge per assegurar l’atenció 

necessària. 

 

La Núria Ramos posa de manifest el grau de dificultat de gestió de posar en marxa tots aquests projectes i 

que cal valorar la feina sobrevinguda que s’ha fet des de l’Ajuntament. 

A l’oferta del servei d’educació s’afegeix també l’oferta del Servei d’esports i de Joventut. Totes dues es 

presenten a la comunitat. La Mònica Bermúdez, pel que fa a Esports, explica que des de les instal·lacions 

esportives s’estan acollint 22 casals esportius a la ciutat. S’ha bonificat el 100% de l’ ús de la instal·lació a les 

entitats sense ànim de lucre. 

La Belén Rufián, des de Joventut, presenta l’oferta d’activitats gratuïtes que es desenvoluparan a diversos 

parcs de la ciutat. Informa també que tota l’oferta estarà disponible des de la web de Joventut, així com els 

formularis d’inscripcions necessaris per participar-hi. 
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5. Procés de preinscripció i matrícula dels diferents nivells educatius de la ciutat 

En Ricard Montalbán mostra les dades de preinscripció 0-3. Informa que l’oferta de places és molt similar a la 

d’altres anys i que es constata un augment de sol·licituds, respecte a la davallada que es va observar en la 

demanada per al curs 2020-2021. Una par d’aquesta remuntada s’atribueix al fet que les escoles han estat 

espais segurs i han baixat el nombre de confinaments.  

 

Des de l’OME (Oficina Municipal d’Escolarització) el David Plaza explica que la preinscripció ha estat similar a 

la de l’any passat. En tot cas concreta: 

• A la Florida i a Pubilla Cases el Departament ha eliminat algun grup de P-3. Dos grups en el total del 

territori. 

• A Santa Eulàlia, Bellvitge i Collblanc han quedat algunes places vacant.  

• Quant a l’oferta de secundària obligatòria, es constata un equilibri entre oferta i demanda.  

S’informa que no es tenen dades de Secundària Post Obligatòria. 

Respecte a la preinscripció, la Núria Ramos explica que: 

- Aquest curs la preinscripció també ha estat online i l’ajuntament van oferir ajudes a les famílies. Des 

del servei d’Educació es van donar resposta a les 376 consultes consultes rebudes en relació a com 

procedir a la preinscripció.  

- Totes les regidories de districte van posar dispositius mòbils per a la ciutadania.  

 

En relació a l’exposat, la Maria Dolos Pijuan, directora d’un centre d’adults,pren la paraula per agrair 

l’existència d’aquests punts d’informació i la tasca feta per l’ajuntament. 

 

La Núria Muñoz,pren la paraula per preguntar si les dades del cens quan a població P-3 anys és major que el 

número de places de P-3 sol·licitades. Això voldria dir que hi ha nens que ho s’han matriculat. Té constància 

que això ja ha passat en d’altres municipis. Al respecte, la Núria Ramos informa que en aquesta etapa, les 

famílies acostumen a trigar més temps a fer les matriculacions i que per tant les dades que es reben 

actualment del departament no estiguin del tot actualitzades. A més, informa que el procés de comunicació 

de la campanya de matriculació i la difusió de la informació entre els implicats s’ha fet igual que els anys 

anteriors, seguint els terminis previstos. 

El Miguel Àngel Linares, representant de l’UGT, Informa sobre els concerts educatius i diu que s’ha de 

treballar per a què la concessió de concerts tingui en compte les matriculacions que es fan al llarg del curs i 

evitar que es perdin concerts.  

La Carme Martínez, representant de les direccions dels centres públics, explica que, a dia d’avui (8 de juliol), 

encara estan matriculant a alumnes, ja que l’excepcional procés d’aquest any (sense dies de portes obertes, 

per exemple) ha provocat que algunes famílies s’hagin despistat en els terminis. 

L’Erika Cano, representant dels professors dels centres de primària concertats, explica que al juny es va 

notificar a l’escola que no se li concedia el concert, quan encara estaven en procés de matriculació. Aquesta 

consideració s’hauria de fer a començaments de curs, ja que, al llarg de l’estiu pot ser que sí es compleixin els 

grups. El David Quirós es compromet a parlar amb Serveis Territorials al respecte. 
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6. Inici curs  2021-2022 

Les escoles bressol estan preparant l'inici del proper curs 2021-2022. Durant el mes de juliol  s'organitzaran 

reunions presencials amb les famílies que s'incorporaran el curs vinent per a explicar el funcionament de 

cada escola i la participació de les famílies. Aquestes actuacions es faran, principalment, en espais oberts de 

l'escola i garantint les condicions de seguretat i higiene que dicten les directrius dels Departament d'Educació 

i de Salut, amb grups màxims de 10 persones. 

Els centres educatius ja han aprovat per consell escolar de centre el Pla d'actuació del curs 2021-2022 que 

estarà supeditat a l'evolució de la COVID-19. 

Pla d'actuació del 2021-2022 preveu una neteja diària escola per tant la neteja suplementària de COVID-19 

no es realitzarà. 

 

7. Resolució de la Generalitat curs 2021-2022: proposta de dies de lliure disposició 

Els dies de lliure disposició proposats pel Consell Educatiu han estat: el dimarts 7 de desembre, dilluns 28 de 

febrer i divendres 3 de juny. Queden aprovats per unanimitat. 

 

8. Sisena hora als centres d’educació infantil i primària de la ciutat 

En relació a aquest tema en David Quirós exposa que l'Ajuntament de L'Hospitalet va celebrar la instauració 

de la sisena hora a les escoles públiques de la ciutat,  ara fa quinze anys perquè es considerava una millora en 

l'atenció de l'alumnat. Al document de presentació de la sessió es comparteix amb tots els assistents 

l’argumentari elaborat per a la defensa de la sisena hora elaborat com a resposta al fet que pel proper curs el 

Departament deixa la decisió d'ofertar la sisena hora en mans de cada consell escolar dels centres que 

encara tenien sisena hora el curs 2019/20. 

 

Es fa saber a tots els membres del plenari que l'Ajuntament segueix apostant per la sisena hora i votarà a 

favor de la mateixa a tots els consells escolar on té representant municipal. Lamenta que el Departament no 

unifiqui l'horari escolar a tot el país i que definitivament obri la porta a que escoles d'alta i màxima 

complexitat abandonin aquesta eina d'equitat, qualitat i oportunitat educativa que significa la sisena hora, 

especialment pels alumnes de famílies més vulnerables i que viuen en contextos familiars, socials i territorials 

més complexos. 

Finalment, 3 centres de la ciutat han demanat renunciar a la sisena hora mitjançant un escrit a Serveis 

Territorials. L’escrit ha d’anar acompanyat de la votació del representat municipal que és contrària a la 

renúncia. 

Al respecte la Carme Martínez explica que des del centre Ernest Lluch han defensat plenament la sisena hora. 
I no comparteix la decisió de renunciar a ella. També aclareix que, no va compartir la relació, que en el seu 
moment es va establir entre la sisena hora i el Tàndem. El David Quirós creu que no s’hauria de deixar a 
criteri de cada centre educatiu la realització de la sisena hora, ja que això crea desigualtats.  

Quant a la relació entre tàndem i sisena hora, el Lluís Esteve explica que, en el seu moment, es va justificar el 
tema del Tàndem per poder salvar, així, la sisena hora, per tant comparteix l’expressat per la Carme 
Martínez. 
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La Núria Muñoz pren la paraula per agrair que s’hagi recordat que la sisena hora abans era universal i que ara 

es plantegi voluntària és una retallada i un retrocés. També agraeix que els representants municipals 

defensin la sisena hora davant dels centres. 

 

9. Encàrrecs institucionals 

Al juny es va donar suport als acords adoptats per evitar el tancament de l’Acadèmia Cultura. Al juliol es va 

fer un moció de suport a les persones afectades de Covid persistent. 

10. Altres 

No va haver cap altra informació. 

11. Torn de paraules 

La Núria Muñoz vol saber: 

• Quin són els grups de P3 que quedaran tancats.  

• També vol conèixer un estudi que va fer la Diputació sobre el tema de les ràtios.  

• Voldria que es tractés l’Educació Especial d’una forma més exhaustiva.  Aquí ni tan sols hi ha una 

llista de matriculació d’aquesta població escolar. També li ha arribat la informació que a les famílies 

amb alumnat amb necessitats especials, no els arriba cap suport fora del temps lectiu, ni a 

menjador, ni a colònies...  

• Per últim, felicita a la regidoria pel reforç que s’ha fet de les activitats d’estiu. 

Al respecte de la seva intervenció, el David Quirós explica que estan treballant l’estudi de la Diputació i, un 
cop estigui un resum fet, es farà arribar als membres del Plenari.  

Respecte a l’Educació Especial, comparteix plenament que cal abordar el tema i que cal incrementar les 
places. Sobre el reforç d’activitats a l’estiu, cal demanar prudència perquè no se sap si l’any vinent es podrà 
tornar a disposar d’aquestes quantitats. Per últim informa que han estat 200 els professionals que s’han 
format per a què puguin tenir eines per identificar conductes que serveixin per despertar les alarmes 
necessàries respecte la salut mental dels infants i joves. 

 

En relació al tema de la Educació Especial, La Núria Ramos recorda el treball de diagnosi i situació de 
l’educació especial a la ciutat fet en el Grup d’Educació Especial realitzat. 

 

Sense cap tema més a tractar, s’aixeca la sessió a les 19:35 h. 

 

Vistiplau, 

 

 La Secretària          El President 


